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Abstract of Thesis 

 

 الحٌياة مجياتت مين العدٌيد فيً تسيتخدم لأنهيا المائٌية الميوارد فيً الأساسٌة المصادر من الجوفٌة المٌاه تعد

 المنسيوب مين كيل وهميا اساسيٌان عيامنن الجوفٌية المٌياه أهمٌة فً وٌتحكم. والصناعٌة والمنزلٌة كالزراعٌة المهمة

 اسيتخدام إمكانٌية مدى على كبٌرة بدرجة تؤثر نوعٌتهاالتً على زٌادة الجوفٌة المٌاه من اتستفادة إمكانٌة ٌحدد الذي

 الجوفٌة المٌاه مناسٌب فً والزمنً المكانً التباٌن بتحلٌل الدراسة هذه واهتمت المختلفة، اتستعماتت فً المٌاه هذه

 إذ الجوفٌية المٌياه نوعٌية دراسية عليى الرسالة هذه اشتملت الغرض،كما لهذا بئرا   15 انتخبت الدراسة،وقد منطقة فً

 حلليت ثيم ومين الصيٌف موسيم فيً عٌنية 30و الشيتاء موسيم فيً عٌنية 30 جمعيت وقيد الغيرض لهيذا بئيرا   30انتخيب

 النوعٌية الخصيائص  مقارنية تيم ثيم ومن الجوفٌة المٌاه فً والكٌمائٌة الفٌزٌائٌة الخصائص عن للكشف وذلك النماذج

 .المختلفة لنستخدامات صنحٌتها مدى لتحدٌد والعراقٌة العالمٌة بالمعاٌٌر المٌاه إلى

 ودلٌل(GIS)  الجغرافٌة المعلومات نظم باستخدام الزبٌر قضاء فً ونوعٌتها الجوفٌة المٌاه لمناسٌب المكانً التحلٌل

 (.WQI) المٌاه نوعٌة

SPATIAL ANALYSIS OF GROUNDWATER LEVELS AND THEIR QUALITY IN THE DISTRICT OF AL- ZUBAIR USING 

GEOGRAPHIC INFORMATION SYSTEMS(GIS) AND WATER QUALITY INDEX (WQI). 

     Groundwater is a major source of water resources because it is used in many important areas of life,  

such as agriculture, domestic and industrial. The importance of groundwater is controlled by two main 

factors: the level determining the potential for groundwater utilization, and the quality of water, which 

greatly affects the extent to which water can be used in different uses. 

     This study included analysis of spatial and temporal variation in groundwater levels in the study area 

and 15 wells were selected for this purposeThis thesis included a study of groundwater quality whereas  

30 wells were selected for this purpose and 30 samples were collected during the winter season, and 30 

samples were collected during the summer season to detect the physical and chemical properties of the 

groundwater The results was analysed and then The specific characteristics of the water were compared 

to international and Iraqi standards to determine their suitability for different uses . 

 


